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fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 12 december 2019 kl. 17:30-19:25, 
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Magnus Palm (MP) ersätter Anna-Klara Müntzing (MP)
Elis Wibacke (V) ersätter Charlotte Lilja Pittuco (V)

Ersättare Eva Runvald (M) §§6-32
Hugo Laigar (M)
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Anton Johansson (L) §§1-21, §§26-32
Ashna Ibrahim (C)
Frida Bondesson (KD)
Cassandra Solback (S) §§7-18
Maurits Otterloo (V)
Ulf Wester (SD)

Övriga närvarande Maria Engfors Nämndsekreterare
Ann-Christine Jenvén Stadsdelsdirektör
Ulf Fogelström (SACO) Personalföreträdare §§7-18
Ulf Bjerregaard (Kommunal) Personalföreträdare §§7-18
Kicki Elofsson Kanslichef §§7-18
Odini Nzeribe Avdelningschef §§7-18
Andreas Evestedt Avdelningschef §§7-18
Lena Kullberg Boman Avdelningschef §§7-18
Frida Grims Tjänsteman §§7-18
Allmänhet §§7-18
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Justerare Christoffer Järkeborn (M), Anders Göransson (S)

Datum för justering 2019-12-17

Paragraf §§1-32

Sekreterare Maria Engfors
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ÄRENDELISTA
§1 Val av justerare och dag för justering
§2 Godkännande av dagordning
§3 Borttagen på grund av sekretess
§4 Borttagen på grund av sekretess
§5 Anmälan av protokoll från sociala delegationen
§6 Information från förvaltningen
§7 Budget och verksamhetsplan 2020 för Södermalms 

stadsdelsnämnd
§8 Sammanträdestider för Södermalms stadsdelsnämnd 

2020
§9 Månadsrapport
§10 Fördelning av föreningsbidrag år 2020
§11 Inkomna medborgarförslag 1 - 25 november 2019
§12 Upprustning av trappor Utsiktsvägen och Adas 

trappor, södra Årstalundens koloniträdgårds-förening
§13 Ängar på Södermalm
§14 Basketplan utomhus i Hornstullsområdet
§15 Skateramp i Tanto
§16 Julbelysning på Götgatsbacken
§17 Utveckla demokratin - gör parkplanen tillgänglig för 

medborgarna!
§18 Bjud in Södermalms gymnasieskolor att vara med och 

utveckla den lokala demokratin!
§19 Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023
§20 Rese- och mötespolicy för Stockholms stad
§21 Motion om att Stockholms stad ska ansluta sig till det 

globala FN-initiativet The Shift
§22 Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 

restaurang 800 grader pizza på Södermalm, 
Kocksgatan 3

§23 Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 
restaurang 4 C Pizza, Virkesvägen 17 B

§24 Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 
restaurang Giretto, St Paulsgatan 2

§25 Remiss angående serveringstillstånd Skanstulls hostel, 
Ringvägen 135

§26 Remiss angående serveringstillstånd, Christers matsal, 
Hammarby fabriksväg 33 - ÄRENDET UTGÅR

§27 Anmälan av delegationsbeslut
§28 Nedskrivning av fordringar i förvaltningens 

räkenskaper
§29 Detaljplan för del av fastigheten Södermalm 8:1, 

Malongenparken, i stadsdelen Södermalm, Dp 2016-
04114.
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§30 Anmälan av protokoll från pensionärsrådet
§31 Anmälan av protokoll från rådet för 

funktionshindersfrågor
§32 Övriga frågor

Sida 4 (69)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser Anders Göransson (S) att jämte 
ordföranden justera protokollet den 17 december 2019.
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§ 2
Godkännande av dagordning 

Beslut 
Dagordningen godkänns med följande förändringar:
 

 ärende 26 - Remiss angående serveringstillstånd, Christers 
matsal, Hammarby fabriksväg 33 - utgår

 ärendena behandlas i följande ordning: 1-6, 19-32, 7-18
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1481

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1481-1 Tjänsteutlåtande Nedskrivningar av 

fordringar
 SÖD 2019/1481-1.1 Bilaga 1
 SÖD 2019/1481-1.2 Bilaga 2
 SÖD 2019/1481-1.3 Bilaga 3
 SÖD 2019/1481-1.4 Bilaga 4
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1487

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1487-1 Tjänsteutlåtande 2019-11-14
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§ 5
Anmälan av protokoll från sociala delegationen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationens sammanträde den 3 december 
anmäls.
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§ 6
Information från förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsdirektören informerar om att en utvärdering av 
platssamverkan 2019 på Medborgarplatsen och i Kastanjeallén, 
Björns trädgård, har sänts till nämnden för kännedom.
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§ 7
Budget och verksamhetsplan 2020 för Södermalms 
stadsdelsnämnd 
SÖD 2019/1460

Beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 

verksamhetsplan och överlämnar denna till 
kommunstyrelsen och stadens revisorer.

2. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 
resultatenheter.

3. Nämnden begär budgetjustering om 0,4 mnkr för åtgärder 
för giftfri förskola.

4. Nämnden begär budgetjustering om 2,3 mnkr för 
aktivitetscenter.

5. Nämnden begär budgetjustering om 2,6 mnkr för tryggt 
mottagande i hemmet.

6. Nämnden begär budgetjustering om 1,7 mnkr för medel för 
naturreservat.

7. Nämnden begär budgetjustering om 2,6 mnkr för 
klimatinvesteringar.

8. Nämnden begär budgetjustering om 2,5 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder.

9. Nämnden ansöker om medel från 
kompetensutvecklingssatsningen om 341 tkr enligt bilaga 9.

10. Nämnden avsätter 3,1 mnkr för föreningsbidrag till 
frivilligverksamhet och förtroenderåd som kompletterar 
nämndens kärnverksamhet.

11. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om 276,0 mnkr.
 

Upplysning
Christina Wallmark (SD) avstår från att delta i beslut.
 

Reservationer
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S), reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag (bilaga).

Birgitta Sevefjord (V) och Elis Wibacke (V) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Magnus 
Palm (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).
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Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande med 
förslag till budget och verksamhetsplan år 2020 för 
stadsdelsnämnden.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).

Birgitta Sevefjord (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Vänsterpartiets förslag (bilaga).
 

Anteckning
Ulf Bjerregaard (Kommunal) och Ulf Fogelström (Saco) yttrar sig i 
egenskap av personalföreträdare.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut - 
förvaltningens, Socialdemokraternas och Vänsterpartiets. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1460-3 Budget och verksamhetsplan för 

Södermalms stadsdelsnämnd 2020
 SÖD 2019/1460-3.1 01 SDN12
 SÖD 2019/1460-3.2 02 System för intern kontroll
 SÖD 2019/1460-3.3 03 Vasentlighets- och riskanalys samt 

internkontrollplan
 SÖD 2019/1460-3.4 04 Plan för upphandling 2020
 SÖD 2019/1460-3.5 05 Ansökan om 

klimatinvesteringsmedel
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 SÖD 2019/1460-3.6 06 Ansökan om investeringsmedel för 
trygghetsskapande åtgärder

 SÖD 2019/1460-3.7 07 Ansökan för åtgärder för giftfri 
förskola

 SÖD 2019/1460-3.8 08 Kompetensförsörjningsplan 2020
 SÖD 2019/1460-3.9 09 Ansökan om pengar från 

kompetensutvecklingssatsningen
 SÖD 2019/1460-3.10 10 Priser och prestationer
 SÖD 2019/1460-3.11 11 Reglemente för 

stadsdelsnämnderna
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§ 8
Sammanträdestider för Södermalms stadsdelsnämnd 
2020 
SÖD 2019/1479

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden fastställer tid och plats för sina 

sammanträden år 2020 i enlighet med förvaltningens förslag.
2. Stadsdelsnämnden beslutar att nämndens sammanträden är 

offentliga med de begränsningar som anges i 6 kap. 25 § 
kommunallagen (2017:725).

3. Stadsdelsnämnden fastställer tid och plats för sina 
informationsmöten år 2020 i enlighet med förvaltningens 
förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdestider för 
stadsdelsnämnden år 2020. Förvaltningen föreslår att nämnden 
sammanträder vid tolv tillfällen. Sammanträdena föreslås starta 
klockan 17.30 inom stängda dörrar och därefter vara offentliga från 
klockan 18.00 eller senare om så krävs. Den offentliga delen av 
sammanträdet föreslås inledas med en frågestund. Förvaltningen har 
även tagit fram förslag på tider för nämndens informationsmöten, 
som föreslås infalla en vecka innan nämndens sammanträden.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1479-1 Tjänsteutlåtande Sammanträdestider för 

Södermalms stadsdelsnämnd 2020
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§ 9
Månadsrapport 
November 2019
SÖD 2019/1547

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för november 2019

Sammanfattning av ärendet 
Månadsrapport per november med helårsprognos visar på en budget 
i balans efter resultatöverföring.

Individ- och familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 19,0 
mnkr, ekonomiskt bistånd ett underskott om 6,0 mnkr, 
arbetsmarknadsåtgärder ett underskott om 1,0 mnkr och stadsmiljö 
ett underskott om 1,0 mnkr.

Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 14,0 mnkr, stöd och 
service till personer med funktionsnedsättning ett överskott om 1,0 
mnkr, förskola ett överskott om 6,0 mnkr och övrig verksamhet ett 
överskott om 10,0 mnkr.

Övriga verksamhetsområden prognostiserar en budget i balans.

Sjukfrånvaron för augusti är 7,2 procent för rullande 12 månader.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1547-1 Månadsrapport november 2019
 SÖD 2019/1547-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd
 SÖD 2019/1547-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB
 SÖD 2019/1547-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola
 SÖD 2019/1547-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro
 SÖD 2019/1547-1.5 Bilaga 5 Beviljade medel KS
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§ 10
Fördelning av föreningsbidrag år 2020 
SÖD 2019/1328

Beslut 
1. Att öka budgeten för föreningsbidrag år 2020 med 70 000 

kronor.
 

2. Att fördela de extra pengarna enligt följande:
Föreningen Södergården: 20 000 kronor
Mäster Olofsgården: 20 000 kronor
Föreningen Timmermansgården: 15 000 kronor
Föräldraföreningen för fritidsverksamhet, 
Södermalmsskolan (Bunkern): 15 000 kronor
 

3. Att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till beslut.
 

4. Att därutöver anföra:

För oss i den grönblå majoriteten är det viktigt att 
civilsamhällets arbete underlättas och stärks. Organisationer 
som ideellt bidrar till samhället med sitt engagemang ska 
ges goda förutsättningar för detta. Välfärden förenklas och 
förbättras av att civilsamhället tilläts vara med och ta ett 
större ansvar. Trots att det är ett tuffare ekonomiskt läge i år 
har vi prioriterat att höja föreningsbidragen med 70 000 
kronor. Det innebär en ökning om drygt två procent jämfört 
med 2019.

Vi har många fantastiska föreningar på Södermalm. De 
bedriver en uppskattad verksamhet som kompletterar 
nämndens kärnverksamheter. Detta stärker mångfald och 
valfrihet och är ett viktigt bidrag till en levande, trygg och 
inkluderande stadsdel. Också i år har det tillkommit nya 
lokala aktörer som ansöker om stöd. Det är en glädjande 
utveckling.

Föreningsbidrag ska vara rättvisa och stärka föreningslivets 
viktiga roll i ett demokratiskt Stockholm. Därför är vi är 
positiva till att kommunstyrelsen i samarbete med berörda 
nämnder ska ta fram stadsövergripande riktlinjer för 
föreningsbidragen, utveckla en samordnad uppföljning och 
utreda digitaliserad hantering. Det främjar jämlika 
förutsättningar för föreningslivet och förenklar hanteringen 
för föreningarna och förvaltningen. Det gör även 
fördelningen rättvisare och besluten mer transparenta, 
samtidigt som det säkerställer att bidrag ges i enlighet med 
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kommunens övergripande prioriteringar och fortsatt inte går 
till aktörer med odemokratiska värderingar.

 

Reservationer
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Birgitta Sevefjord (V) och Elis Wibacke (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd avsätter medel för fördelning av 
föreningsbidrag till verksamheter och aktiviteter som kompletterar 
nämndens kärnverksamhet. Bidrag kan enligt nämndens rutin för 
föreningsbidrag ges till verksamheter som är förenliga med 
stadsdelsnämndens mål och inriktning. Bidrag kan beviljas till 
ideella föreningar som har utpräglat lokal verksamhet inom 
Södermalms stadsdelsområde och som kompletterar nämndens 
kärnverksamheter som finns inom förskoleavdelningen, sociala 
avdelningen och avdelningen för äldreomsorg.

För år 2020 har det kommit in 25 ansökningar om föreningsbidrag 
och det totala ansökningsbeloppet uppgår till 5 429 734 kronor.

I ärendet redovisas förslag till fördelning av föreningsbidrag 
inklusive medel till förtroenderåden för år 2020 med ett totalt 
belopp på 3 100 000 kronor.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt majoritetens 
förslag (bilaga).

Anders Göransson (S) och Birgitta Sevefjord (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
majoritetens förslag samt Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt majoritetens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1328-28 Tjänsteutlåtande Föreningsbidrag år 

2020
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§ 11
Inkomna medborgarförslag 1 - 25 november 2019 
Beslut om hantering
SÖD 2019/1488

Beslut 
1. Medborgarförslag om åtgärder i Rosenlundsparken och 

hundrastgård vid Swedenborgsgatan (SÖD 2019/1472) 
lämnas till förvaltningen för beredning.
 

2. Medborgarförslag om att göra om garage under 
Högalidsparken till idrottsplats (SÖD 2019/1477) 
överlämnas till idrottsnämnden.
 

3. Medborgarförslag om lekplatser för vuxna (SÖD 
2019/1522) lämnas till förvaltningen för beredning.
 

4. Medborgarförslag om att göra Tjurbergsparken till en 
försökspark för biologisk mångfald (SÖD 2019/1526) 
lämnas till förvaltningen för beredning.
 

5. Medborgarförslag om att utrusta Rosenlundsparken med mer 
och bättre belysning (SÖD 2019/1548) lämnas till 
förvaltningen för beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 – 25 november 2019 har fem medborgarförslag 
lämnats in till Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om 
förslagen ska beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, 
utifrån förslag från förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1488-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag 1 - 25 november 2019
 SÖD 2019/1488-1.1 Bilaga 1 Medborgarförslag SÖD 

2019_1472
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 SÖD 2019/1488-1.2 Bilaga 2 Medborgarförslag SÖD 
2019_1477

 SÖD 2019/1488-1.3 Bilaga 3 Medborgarförslag SÖD 
2019_1522

 SÖD 2019/1488-1.4 Bilaga 4 Medborgarförslag SÖD 
2019_1526

 SÖD 2019/1488-1.5 Bilaga 5 Medborgarförslag SÖD 
2019_1548
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§ 12
Upprustning av trappor Utsiktsvägen och Adas trappor, 
södra Årstalundens koloniträdgårds-förening 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/640

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
rusta Utsiktsvägen och Adas trappor i Södra Årstalundens 
koloniträdgårdsförening. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 23 maj 2019 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilaga 1.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/640-6 Tjänsteutlåtande Upprustning av trappor 

Utsiktsvägen och Adas trappor
 SÖD 2019/640-6.1 SÖD 2019, 640 Bilaga 1 

Medborgarförslaget
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§ 13
Ängar på Södermalm 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/801

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänstutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga ängar på Södermalm. Förslagsställaren föreslår att små 
”plättar” skulle kunna omvandlas till äng och att ängarna skulle 
kunna skötas av staden i samarbete med Naturskyddsföreningen och 
stadsodlargrupper. Förutom att vara ett miljöprojekt skulle det 
kunna vara ett fredsprojekt, där människor möts och sköter ängar 
tillsammans.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget går helt i linje 
med förvaltningens tankar kring att utveckla ängar. I Södermalms 
nya parkplan har flera gräsytor identifierats, som är möjliga att 
omvandla till äng. Redan år 2020 planerar förvaltningen att anlägga 
några provytor med högvuxen äng samt komplettera klippta 
gräsmattor med lågväxande örter för att öka den biologiska 
mångfalden.

Förvaltningen har redan många avtal med medborgare och 
föreningar kring odling i stadens parker. Förvaltningen planerar att 
utöka dessa avtal med ängsskötsel, där intresse och möjligheter 
finns. Förvaltningen har också redan pågående diskussioner med 
några grupper som vill anlägga äng.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/801-7 Tjänsteutlåtande Ängar på Södermalm
 SÖD 2019/801-7.1 Bilaga 1
 SÖD 2019/801-7.2 Bilaga 2
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§ 14
Basketplan utomhus i Hornstullsområdet 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/911

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
göra om bollplanen vid korsningen Bergsundsgatan/Högalidsgatan 
till basketplan.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar förslagsställarnas engagemang 
för att utveckla spontanidrotten i stadsdelsområdet. Förvaltningen 
anser dock att förslaget innebär att planens funktion begränsas då 
den bland annat måste hårdgöras. Förvaltningen bedömer att det är 
värdefullt att bollplanens nuvarande funktion, som är 
mångfunktionell, bevaras.

För den som vill spela basket i området hänvisar förvaltningen till 
en basketplan på sydöstra Reimersholme. Den ligger knappt 300 
meter från bollplanen vid korsningen Bergsundsgatan/ 
Högalidsgatan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/911-4 Tjänsteutlåtande Basketplan utomhus i 

Hornstullsområdet
 SÖD 2019/911-4.1 Bilaga Medborgarförslag
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§ 15
Skateramp i Tanto 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/930

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Särskilt uttalande
Birgitta Sevefjord (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).
 
 

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
bygga en skateramp, förslagsvis i Tanto.

Behoven av åtgärder i parkerna är stora och inom de närmsta åren 
anser förvaltningen att mer angelägna projekt behöver prioriteras. 
Förvaltningen uppskattar förslaget och tar det med sig till sin 
idébank. Förvaltningen kommer också att ha det i åtanke i samband 
med stora parkinvesteringsprojekt. Tills vidare hänvisar 
förvaltningen till skatepoolerna i Björns trädgård och stadens andra 
skateparker med ramper och pooler.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/930-4 Tjänsteutlåtande Skateramp i Tanto
 SÖD 2019/930-4.1 Bilaga Medborgarförslaget

Sida 26 (69)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 16
Julbelysning på Götgatsbacken 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/1231

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
återinföra julbelysningen på Götgatsbacken.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget som innebär 
att Götgatsbacken tillförs julbelysning i form av exempelvis 
julstjärnor, vilket skulle ge ett trevligt tillskott i stadsmiljön.

Stadsdelsnämnden behandlade ett liknande medborgarförslag vid 
nämndsammanträdet 2018-11-22 som föreslog att Götagatan, från 
Götgatsbacken till Skanstull, skulle förses med julbelysning. I 
nämndens beslut framgick att ansvaret att förse en plats eller en gata 
med julbelysning inte i första hand ligger på staden utan hos 
berörda fastighetsägare och affärsidkare. De i medborgarförslaget 
omnämnda julstjärnorna på Götgatsbacken sattes, enligt uppgift från 
trafikkontoret, upp av lokala affärsidkare eller fastighetsägare.

För att stadsdelsområdet i ökad utsträckning ska lysa upp under 
vinterperioden har stadsdelsförvaltningen under hösten, för erhållna 
trygghetsmedel, bland annat försett isbanan på Medborgarplatsen 
och Björns trädgård med effektbelysning som innebär att mönster 
projiceras mot marken i olika färger. För erhållna trygghetsmedel 
förses dessutom julgranen på Medborgarplatsen med 
julgransprydnader och julbelysning i färg.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1231-4 Medborgarförslag - tjänsteutlåtande 

gällande julbelysning på Götgatsbacken
 SÖD 2019/1231-5.1 Bilaga Meborgarförslag
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§ 17
Utveckla demokratin - gör parkplanen tillgänglig för 
medborgarna! 
Svar på skrivelse från Anders Göransson m.fl. (S)
SÖD 2019/1228

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.
 

Reservationer
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S), reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har gett stadsdelsförvaltningen i 
uppdrag att bereda en skrivelse från Anders Göransson m.fl. (S) om 
att utveckla demokratin genom att göra parkplanen tillgänglig för 
medborgarna. I skrivelsen ges förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag på hur innehållet i Södermalms parkplan 
kan tillgängliggöras med hjälp av digitala verktyg såsom Google 
Maps.

Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget som ges i skrivelsen, att 
parkplanen ska tillgängliggöras för medborgarna med hjälp av 
digitala verktyg, är positivt. Enligt stadsledningskontoret är det 
teoretiskt möjligt att påverka platsinformation på Google Maps och 
på den vägen hänvisa till relaterad information såsom parkplanen 
för Södermalm. Dock är det i praktiken mycket resurskrävande att 
hantera varje enskild park för sig. Kommunikationsenheten vid 
stadsledningskontoret undersöker vilka möjligheter det finns att 
samordna hanteringen av Stockholms stads serviceutbud generellt i 
bland annat Google Maps. Förvaltningen avvaktar 
stadsledningskontoret undersökning och om denna kanal börjar 
användas i staden, avser förvaltningen att prova funktionen för ett 
urval av parker inom stadsdelsområdet.

Förvaltningen planerar att under 2020 sprida parkplanens innehåll 
genom att ta fram korta filmer som kan läggas ut på stadens digitala 
kanaler samt undersöka möjligheterna att kunna lägga upp en karta 
på stadens hemsida som länkas vidare till textinformation i 
parkplanen.

Inom ramen för ”rörelseprojektet förskola” som bedrivs av 
förvaltningen, har ett arbete påbörjats med att ta fram en karta, med 
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parkplanen som kunskapsbas, som ska visa platser där det finns 
naturlek. Målsättningen är att kartan med tillhörande information 
ska finnas tillgänglig på stadens hemsida.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1228-2 Tjänsteutlåtande Utveckla demokratin - 

gör parkplanen tillgänglig för medborgarna
 SÖD 2019/1228-1 Skrivelse från (S) - Utveckla demokratin - 

gör parkplanen tillgänglig för medborgarna
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§ 18
Bjud in Södermalms gymnasieskolor att vara med och 
utveckla den lokala demokratin! 
Svar på skrivelse från Anders Göransson m.fl. (S) och Birgitta 
Sevefjord m.fl. (V)
SÖD 2019/1270

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har fått i uppdrag att bereda en skrivelse från 
Anders Göransson med flera (S) och Birgitta Sevefjord med flera 
(V). Skribenterna vill uppdra åt förvaltningen att undersöka 
möjligheten att genomföra en riktad informationsinsats mot 
Södermalms gymnasieskolor. Syftet med detta är att få elever att 
skriva medborgarförslag till nämnden och rekrytera nya medlemmar 
till stadsdelsnämndens ungdomsråd.

I förvaltningens förslag till verksamhetsplan för år 2020 finns en 
aktivitet om att förvaltningen ska arbeta för att stadsdelsnämndens 
ungdomsråd återupptas. Förvaltningen kommer under våren 2020 
arbeta aktivt för att rekrytera nya medlemmar så att ett nytt 
ungdomsråd kan utses. Skribenternas förslag om att undersöka 
möjligheten att genomföra en riktad informationsinsats mot 
Södermalms gymnasieskolor skulle kunna ingå i arbetet med att 
återskapa ungdomsrådet. I en sådan informationsinsats skulle även 
information om möjligheten att lämna medborgarförslag till 
nämnden kunna ingå.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1270-2 Tjänsteutlåtande - Bjud in Södermalms 

gymnasieskolor att vara med och utveckla den lokala 
demokratin
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 SÖD 2019/1270-1 Skrivelse om att bjuda in Södermalms 
gymnasieskolor att vara med och utveckla den lokala 
demokratin
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§ 19
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/1543
SÖD 2019/1428

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

 

Reservationer
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S), reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Stockholms stads 
säkerhetsprogram 2020-2023.” till Södermalms stadsdelsnämnd för 
yttrande. Stadsledningskontorets förslag till nytt säkerhetsprogram 
är en revidering av För ett tryggare och säkrare Stockholm – 
Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021 som 
antogs av kommunfullmäktige 2018. Den tydligaste förändringen är 
att det brottsförebyggande arbetet brutits ut för att samlas 
tillsammans med andra trygghetsrelaterade frågor i det särskilda 
trygghetsprogram som håller på att tas fram.

Förvaltningen delar stadsledningskontorets synpunkt att en 
förutsättning för att nå framgång i arbetet med säkerhetsfrågorna är 
att samla styrningen av dessa frågor i ett stadsövergripande 
styrdokument. Principerna om ansvar, närhet och likhet, som ska 
användas som vägledning för arbetet vid en krissituation är viktiga 
för att säkerhetsarbetet ska vara effektivt. Detta innebär, i stora 
drag, att de som ansvarar för en verksamhet under normala 
förhållanden gör det också under en kris.

Förslag till beslut
Anders Göransson m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).
 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1428-2 Tjänsteutlåtande Stockholms stads 

säkerhetsprogram 2020-2023
 SÖD 2019/1428-1.2 KS 2019/1543 Bilaga 1 
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§ 20
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1410
SÖD 2019/1374

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Reservationer
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Birgitta Sevefjord (V) och Elis Wibacke (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fick i uppdrag i budget 2019 att ta fram en Rese- 
och mötespolicy som styr mot klimatsmarta resor och möten. 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen nu fått 
stadsledningskontorets förslag på Rese-och mötespolicy för 
Stockholms stad.

Förvaltningen anser att den nya Rese- och mötespolicyn för 
Stockholms stad är ett bra dokument som ligger i linje med stadens 
strävan mot en klimatsmart stad. Förvaltningen ser bara fördelar 
med att det blir ett känt stadsövergripande dokument som alla 
arbetar efter.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) och Birgitta Sevefjord (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1374-2 Tjänsteutlåtande Rese- och mötespolicy 

för Stockholms stad
 SÖD 2019/1374-1.1 Remisshandling Rese- och mötespollicy
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§ 21
Motion om att Stockholms stad ska ansluta sig till det 
globala FN-initiativet The Shift 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/1462
SÖD 2019/1462

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Reservationer
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S), reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion gällande att Stockholms stad ska ansluta sig till det globala 
FN-initiativet The Shift. Motionen är skriven av Karin Wanngård 
(S).

Motionen tar upp frågan om att Stockholm behöver göra mer för att 
bryta den negativa utvecklingen på dagens bostadsmarknad. I 
motionen föreslås att Stockholms stad ansluter sig till det globala 
FN-initiativet The Shift i syfte att utveckla politiken för att 
förverkliga bostaden som en rättighet för stadens invånare.

Staden arbetar på olika sätt med frågan om bostadsförsörjning men 
huvudansvaret ligger inte hos stadsdelsnämnderna.

I Stockholms stad finns tre kommunala bostadsbolag, Svenska 
Bostäder, Stockholmshem och Familjebostäder. Enligt stadens 
budget 2020 ska de tre bostadsbolagen medverka till att Stockholm 
får en väl fungerande bostadsmarknad som kännetecknas av god 
rörlighet, tillgänglighet och rimliga hyror.

Förvaltningen anser att det uppdrag som berörda nämnder och 
styrelser har i budget 2020 ligger i linje med syftet med The Shift.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas (bilaga).
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1462-2 Tjänsteutlåtande Remiss - Motion om att 

Stockholms stad ska ansluta sig till det globala FN-initiativet 
The Shift

 SÖD 2019/1462-1.1 Motion om att Stockholms stad ska 
ansluta sig till det globala FN-initiativet The Shift
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§ 22
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 
restaurang 800 grader pizza på Södermalm, Kocksgatan 
3 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9727/2019
SÖD 2019/1475

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang 800 grader pizza på Södermalm, Kocksgatan 
3 måndag till söndag kl 11.00 till 23.00, för allmänheten, i 
restaurangen och måndag till söndag kl 11.00 till kl 23.00 i 
uteserveringen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang 800 grader pizza på Södermalm, 
Kocksgatan 3. Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag och att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1475-4 Tjänseutlåtande, yttrande över ansökan 

om serveringstillstånd, 800 grader pizza, Kocksgatan 3
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§ 23
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 
restaurang 4 C Pizza, Virkesvägen 17 B 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9270/2019
SÖD 2019/1511

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang 4 C Pizza, Virkesvägen 17 B, måndag till 
söndag kl 11.00 till kl 01.00, för allmänheten, i 
restaurangen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang 4 C Pizza, Virkesvägen 17 B. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag och att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1511-2 Yttrande över ansökan om 

serveringstillstånd, restaurang 4 C Pizza
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§ 24
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, 
restaurang Giretto, St Paulsgatan 2 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-10154/2019
SÖD 2019/1541

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Giretto, S:t Paulsgatan 2, måndag till söndag kl 11.00 till 
01.00, för allmänheten, i restaurangen och måndag till söndag kl 
11.00 till kl 23.00 i uteserveringen.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Giretto, S:t Paulsgatan 2. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1541-2 Tjänsteutlåtande - Yttrande över ansökan 

om serveringstillstånd, restaurang Giretto, St Paulsgatan 2
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§ 25
Remiss angående serveringstillstånd Skanstulls hostel, 
Ringvägen 135 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-10217/2019
SÖD 2019/1556

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
Skanstulls hostel, Ringvägen 135, måndag till söndag kl 11.00 till kl 
23.00, för allmänheten, i restaurangen.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för Skanstulls hostel, Ringvägen 135. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1556-2 Tjänsteutlåtande serveringstillstånd 

Skanstull Hostel
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§ 26
Remiss angående serveringstillstånd, Christers matsal, 
Hammarby fabriksväg 33 - ÄRENDET UTGÅR 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-10161/2019
SÖD 2019/1562
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 27
Anmälan av delegationsbeslut 
SÖD 2019/1369

Inga delegationsbeslut hade anmälts till detta sammanträde.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 28
Nedskrivning av fordringar i förvaltningens räkenskaper 
Anmälningsärende
SÖD 2019/1482

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Om en räkning inte betalas betraktas den som en så kallad osäker 
fordran men finns kvar i förvaltningens räkenskaper. Det krävs ett 
beslut om nedskrivning för att beloppet ska tas bort från 
räkenskaperna.

En gäldenär är fortfarande betalningsskyldig även om en fordran 
bokföringsmässigt skrivits ned och avförts ur räkenskaperna. Alla 
aktuella fordringar har handlagts enligt stadens rutiner för krav och 
inkasso. Oavsett om fordringarna skrivs ned kommer kraven att 
fortsätta drivas av stadens anlitade inkassobolag.

Enligt Kommunfullmäktiges beslut 13 december 2018 om ”Regler 
för ekonomisk förvaltning” ska obetalda fordringar skrivas ned 
senast inom ett år. Enligt delegationsordning för Södermalms 
stadsdelsförvaltning har ekonomichefen rätt att fatta beslut om en 
nedskrivning av lägre belopp än 47 400 kronor. Samtliga berörda 
fordringar redovisas i detta ärende.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1482-1 Anmälningsärende - Nedskrivningar i 

förvaltningens räkenskaper
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 29
Detaljplan för del av fastigheten Södermalm 8:1, 
Malongenparken, i stadsdelen Södermalm, Dp 2016-
04114. 
Anmälningsärende
SÖD 2019/1431

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet.
 

Särskilt uttalande
Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande som lyder:

Innan hundrastgården byggdes bestod denna del av Södermalm av 
en illa skött och oanvänd gräsmatta. Numera är det en väl använd 
och uppskattad mötesplats för små hundar och dess ägare. De stora 
träden som står på rad längs med den mycket trafikbelastade 
Renstiernas gata får platsen att upplevas som skyddad och trivsam. 
Det finns även flera stora andra träd inom området, bla 
balsampoppel som doftar underbart året runt.

Alla dessa mervärden skulle gå förlorade om parken exploaterades. 
Föreslagen byggnad passar heller inte in i skalan av omgivande hus 
och förtar därför den kulturhistoriska upplevelsen av den äldre 
bebyggelsen runt Nytorget.

Sammanfattning av ärendet 
Under våren 2018 bjöd stadsbyggnadskontoret in till samråd om ett 
detaljplaneförslag som innebär att ett bostadshus (cirka 20 
lägenheter) med lokaler på bottenvåningen kan uppföras i 
Malongenparken. Förslaget skickades på remiss till en lång rad 
remissinstanser, bland annat till Södermalms stadsdelsnämnd. 
Stadsdelsnämnden lämnade svar på remissen i samband med 
nämndsammanträdet den 19 april 2018.

Stadsbyggnadskontoret har nu upprättat ett förslag till detaljplan 
som fanns för granskning under perioden 2019-09-25 – 2019-10-23.

Stadsdelsförvaltningen har lämnat ett kontorsyttrande till 
stadsbyggnadskontoret med synpunkter på förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1431-4 Anmälningsärende - Detaljplan för del 

fastigheten Södermalm 8:1, Malongenparken, i stadsdelen 
Södermalm
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 SÖD 2019/1431-3 Stadsbyggnadskontorets planbeskrivning 
detaljplan för synpunkter gällande fastigheten Södermalm 
8:1, Malongenparken

 SÖD 2019/1431-2 Yttrande på granskningshandling. 
Detaljplan för del av fastigheten Södermalm 8:1, 
Malongenparken, i stadsdelen Södermalm

Sida 47 (69)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 30
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 
SÖD 2019/853

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 2 december anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/853-15 Protokoll nr 11 pensionärsrådet 2019-12-

02
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 31
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshindersfrågor 
SÖD 2019/854

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 3 december anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/854-15 Protokoll nr 11 2019 rådet för 

funktionshindersfrågor 2019-12-03
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 13/2019

2019-12-12

§ 32
Övriga frågor 
 
Anders Göransson (S) meddelar att Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet har för avsikt att framöver lämna in sina förslag till 
beslut och särskilda uttalanden senast klockan 09.00 på nämndens 
sammanträdesdag.

Sida 50 (69)



Södermalms stadsdelsnämnd 

2019-12-12 

Ärende 7 

Verksamhetsplan 2020 för Södermalms 
stadsdelsnämnd 

Christoffer Järkeborn m.fl., M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Anna-Klara Müntzing, MP 
Lars Rottem Krangnes, C 
Frida Bondesson, KD 

Särskilt uttalande 

Inledning och översiktligt om budget 2020 

Vi är glada och stolta över den verksamhetsplan och budget som vi i stadsdelen tagit fram för det 

kommande året. Trots stramare tider har vi kommit väl ut i stadsdelen, mycket utveckling och 

nytänkande pågår och det är vår förhoppning att boende, besökande och verksamma i stadsdelen 

kommer märka av det på olika sätt.  

Vi ökar budgeten för Södermalms stadsdelsnämnd nästa år med 78,5 miljoner kronor. Det innebär att 

budgeten för Södermalm nästa år ökar med 3,3 %. Vi gör viktiga satsningar. Bland annat tillför vi 

individ och familjeomsorg ca 16 miljoner kronor jämfört med 2019. När det gäller barn och ungdom 

är satsningen över 20 miljoner kronor. Äldreomsorgen tillförs ca 38 miljoner kronor. Stöd och service 

till personer med funktionsnedsättning får en satsning på ca 5 miljoner kronor 

Även om vi detta år har en förhållandevis god ekonomi och en bättre ekonomisk situation än många 

andra stadsdelsnämnder så är det viktigt att vi fortsätter att vara noga med hur vi använder 

skattebetalarnas pengar. Detta eftersom vi ser en ökad osäkerhet kring den globala ekonomin, vi ser en 

tydlig inbromsning av svensk ekonomi och vi ser tecken på avmattning i Stockholmskonjunkturen. 

Detta samtidigt som behoven är stora och bland annat så ökar antalet äldre kraftigt under de 

kommande tio åren.  

Bilaga § 7 - särskilt uttalande majoriteten
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Den grönblå inriktningen för Stockholm,  

 

Vår politiska inriktning ligger fast. Stockholm ska vara en ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbar 

stad där människor trivs och vill bo, känner trygghet, tillit och framtidstro, vill bilda familj, bygga 

relationer och åldras. Stockholm ska vara en öppen och modern stad med livskvalitet för alla 

stockholmare. Stockholm ska vara en stad med ren luft och rent vatten. Alla invånares frihet och 

möjligheter ska värnas oberoende av bakgrund. Stockholm ska vara ledande i genomförandet av de 17 

globala målen i Agenda 2030. 

 

Den grönblå majoritetens tre målsättningar ligger fast: 

- En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

- En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

- En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden  

 

Det är dessa och stadens budget som skapar ramen för vårt arbete i stadsdelsnämnden.  

 

Skapa ett ännu bättre Södermalm 

Vi älskar Södermalm och vi i den grönblå majoriteten ser fram emot att under mandatperioden få styra 

Södermalms stadsdelsnämnd. Södermalm är ett livfullt stadsdelsområde med nya delar som 

Hammarby Sjöstad, gamla delar som Gamla stan och allt däremellan. Vi är Stockholms största 

stadsdelsområde och i vårt stadsdelsområde bor många fantastiska människor. Under 2020 beräknas 

133 000 människor att bo på Södermalm. På Södermalm råder en öppen inställning och vi gillar olika. 

Under mandatperioden vill vi fortsätta arbetet med att göra Södermalm till en ännu bättre stadsdel. 

 

Vi kommer att säkerställa att Södermalms stadsdelsnämnd har en budget i balans och långsiktigt 

hållbara finanser och att vi använder skattemedlen effektivt till största nytta för södermalmsborna. 

 

Fokus kommer ligga på att människor på Södermalm är självförsörjande och att vägen till arbete och 

svenskkunskaper är kort. Att Södermalm är ett hållbart stadsdelsområde med en god livsmiljö. Som 

samtidigt bidrar till minskade klimatutsläpp och ökad biologisk mångfald utifrån stadens 

förutsättningar. Att Södermalm är ett tryggt, säkert och välskött stadsdelsområde att bo, vistas och 

driva företag i. Att alla Södermalms barn trivs och når sin fulla potential på Södermalms förskolor. Att 

alla södermalmsbor i behov av stöd får insatser i tid präglade av hög kvalitet, evidens och rättssäkerhet 

och att alla äldre på Södermalm får en tillvaro som präglas av hög kvalitet, trygghet och 

självbestämmande. 

 

Stadsdelsnämnderna har ansvar för merparten av stadens välfärdsverksamhet. Utifrån en bred 

kompetens ska stadsdelsnämnderna erbjuda en hållbar samhällsservice av hög kvalitet. 

Stadsdelsnämnderna ska vara en lokal länk samt ansvara för dialog mellan medborgare, stadens 

förvaltningsorganisation och förtroendevalda.  

 

När det gäller nämndmålet om att kontinuerligt pröva att upphandla verksamhet i konkurrens vill vi 

tydliggöra att det vid varje tillfälle handlar om att överväga huruvida en upphandling 

antas kunna tillföra mervärden ur innovativt, ekonomiskt, socialt och hållbarhetsperspektiv och väga 

samman dessa aspekter. Att kontinuerligt jobba med uppföljning av all verksamhet är mycket 

angeläget.  
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Ökat fokus på hållbarhet 

Stockholm och Södermalm ska vara världsledande i det globala arbetet med att förverkliga 

Parisavtalets målsättningar i klimatarbetet, där staden intar rollen som en internationell förebild i det 

globala miljö- och klimatarbetet. Arbetet för miljö och klimat ska göra tydliga avtryck inom alla 

politiska områden och stadens egna verksamheter ska gå före för att visa vägen i arbetet för en 

klimatsmart och hållbar stad. Genom tydliga och ambitiösa miljömål släpper vi loss den kraft som 

finns hos företag, offentlig sektor och stockholmarna för att klimatinvestera för framtiden. Staden har 

som mål att Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad 2040 och en fossilbränslefri organisation 2030. 

Klimatmiljarden gör investeringarna möjliga och gör att vi kan öka takten för klimatarbetet i stadens 

egna verksamheter. Klimat- och miljöarbetet är grundläggande för en hållbar stadsutveckling i enlighet 

med stadens miljöprogram 2020-2023. Agenda 2030:s globala mål för hållbar utveckling ligger till 

grund för en hållbar utveckling och Stockholm ska vara ledande i genomförandet av de 17 globala 

hållbarhetsmålen. 

 

Miljö och klimatfrågan är högaktuell. Därför har också staden begärt att stadens alla nämnder snarast 

ska arbeta in de miljöprogrammet och klimathandlingsplanen som nu är på remiss. Varje nämnd 

uppmanas också att ta fram sin egen miljö och klimathandlingsplan. Vi är glada att det arbete redan 

har påbörjats genom den första planen som togs fram 2019. Det kommer dock krävas en tydlig 

ambitionshöjning och ytterligare konkreta förslag på mål och åtgärder för sänkta koldioxidutsläpp. 

Allt för att målet om fossilfri stad ska nås 2040. Vi vill därför att förvaltningen redan till tertialrapport 

1 återkommer i dessa frågor. Vi kan inte nog betona Agenda 2030 som den viktiga ram det är. Målen 

hänger ihop och är beroende varandra som del av en helhet. Förvaltningen nämner några centrala 

aspekter. Vi vill lägga till att de miljö och klimatåtgärder Södermalm som stadsdel bidrar till är en 

väldigt viktig förutsättning och hänger ihop med målet hållbara städer. 

 

Vi höjer ambitionen tydligt när det gäller andelen ekologisk mat till 70 procent. Det finns en klar vilja 

och ambition i stadsdelen, en del förskolor ligger skyhögt när det gäller ekologisk mat och i 

verksamheterna som helhet ligger vi redan på drygt 63 procent. Vi ligger också relativt högt i 

stadsdelen när det gäller insamling av matavfall. Under året kommer vi att jobba vidare med detta.  

 

Parker, platsutveckling och upplevelser  

Vi satsar på parker, platsutveckling och upplevelser i stadsmiljön. Genom platssamverkan med 

berörda aktörer utvecklas trygghetsskapande, brottsförebyggande och trivselskapande åtgärder på och 

runt Medborgarplatsen och Björns trädgård. Renhållningen i parkerna stärks, och ett samarbete med 

trafikkontoret för snabbare klottersanering initieras. Svarstiden på inkomna synpunkter och klagomål 

från medborgarna ska kortas. Vi sätter av medel till skidspår i Drakenbergsparken och 

Tengdahlsparken, samt skridskoåkning på bollplaner. Förvaltningen ska se över hur strandbaden 

ytterligare kan tillgängliggöras, och tillgänglighetsåtgärder ingår i samtliga parkupprustningsprojekt.  

 

Vi i den grönblå majoriteten ser gärna ännu fler kulturaktiviteter på Södermalm, och välkomnar 

kommunstyrelsens beslut om en stadsövergripande strategi för fler kulturlokaler och -scener. 

Södermalm ska vara en företagarvänlig stadsdel. Förvaltningen ska bidra till att det är enkelt att hitta 

rätt nämnd, kontor eller förvaltning för företag och entreprenörer som vill etablera verksamhet eller 

bidra till utveckling och aktiviteter i stadsmiljön.  

 

Parkerna och grönstrukturen är otroligt betydelsefulla i vår stadsdel och vi ska vara rädda om de vi 

har. Stadsdelen behöver på sikt mer grönytor i takt med att stadsdelen växer. Att större fokus på 

biologisk mångfald nu finns med är mycket bra. Vi är också glada över den klara ambitionshöjning vi 
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gör av parkskötsel i samband med den nya upphandling som gjorts och där höga krav ställs. Att vi i 

upphandlingen också ställer sociala krav är vi tidigt ute med i staden. 

  

Boende och besökare ska känna sig hemma och välkomna i stadsdelen. Klagomål ska tas på allvar, 

men samtidigt är det viktigt att vi fortsatt värdesätter att vi har en stadsdel med och för människor i 

olika livssituationer. Stadsdelen har en förhållandevis hög andel av sociala verksamheter, vilket också 

är något vi värdesätter.  

 

Fler aktiviteter och träffpunkter för äldre  

Vi stärker insatserna för att minska social isolering och ensamhet bland äldre. Det är viktigt med ett 

brett utbud av aktiviteter och träffpunkter för äldre i hela stadsdelsområdet. Öppettiderna på 

aktivitetscentret ska utökas under 2020. På förslag från nämnden etablerades det under hösten en 

mötesplats för äldre i Hammarby sjöstad. Vi ser gärna ett motsvarande initiativ i Gamla Stan och 

”pop-up”-mötesplatser på olika platser i stadsdelen. Förvaltningen ska även undersöka möjligheterna 

att anpassa ett befintligt ute gym till äldre. Matlagning och måltider är en viktig social faktor och vi 

välkomnar initiativet där vissa restauranger rabatterat väljer att servera särskilda luncher till äldre. 

Satsningen på verksamhetsnära matlagning inom äldreomsorgen fortsätter.  

 

Välfärdsteknik från robotkatter till VR-glasögon kan särskilt bidra till nya upplevelser i vardagen för 

personer med demens. Vi ser gärna ett stärkt samarbete med andra stadsdelar kring utprövning, 

implementering och utvärdering av välfärdstekniska lösningar inom äldreomsorgen.  

 

Stärkta förutsättningar för det lokala civilsamhället  

Det är viktigt för den grönblå majoriteten att Södermalm har ett inflytandeforum för ungdomar i 

stadsdelen. Ett aktivt och välfungerande ungdomsråd bidrar till att ungdomar kan påverka sin 

lokalmiljö. Ungdomar på Södermalm är experter på sina egna liv och att vara unga just här, just nu. 

Genom initiativ och yttranden från ungdomsrådet får förvaltningen och lokalpolitikerna bättre 

underlag för sina beslut. Därför kommer förvaltningen under våren 2020 att arbeta aktivt för att 

stadsdelen återigen ska få ett aktivt ungdomsråd. Elevråd och ungdomsorganisationer som är aktiva i 

Södermalm har erfarenheter och nätverk som är viktiga för arbetet i ett ungdomsråd, och bör få 

möjlighet att nominera medlemmar.  

 

Också äldre och personer med funktionsnedsättning representerar på samma sätt perspektiv och röster 

som är viktiga att beakta på alla nämndens verksamhetsområden. Det är viktigt för den grönblå 

majoriteten att stärka rådens förutsättningar att ge relevanta inspel i nämndens beslutsprocesser och 

förvaltningens arbete. Därför vill vi att förvaltningen erbjuder råden motsvarande utbildning som för 

nyvalda ledamöter i stadsdelsnämnden. Representanter för alla tre råd bjuds särskilt in att träffa 

nämnden i anslutning till ett av nämndens sammanträden under 2020.   

 

Föreningslivet bidrar till ett roligare, tryggare och mer inkluderande Södermalm. Många föreningar 

har insatser som utgör viktiga komplement till nämndens kärnverksamheter. Trots att det är ett tuffare 

ekonomiskt läge i år har vi prioriterat att höja föreningsbidragen med drygt två procent jämfört med 

2019.  

 

För att underlätta dialogen med medborgare, föreningar och företag i hela stadsdelen, vill vi att några 

av årets nämndsammanträden och frågestunder genomförs i olika delar av stadsdelsområdet.  

 

En stadsdel med mångfald och minoriteter som synliggörs 
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Södermalm är för många en fantastisk stadsdel att leva i. Vi är en mer liberal stadsdel än många andra 

och på Södermalm får många möjlighet att vara den hen är. Vi måste dock självklart fortsätta detta 

arbete och uppmärksamma och höja kompetensen kring jämställdhets-, köns- och hbtq-perspektiv. Det 

är avgörande för ett jämlikt och individuellt anpassat bemötande inom alla verksamhetsområden, både 

i förvaltningen och i de enskilda verksamheterna. Vidare är det viktigt att det också i fortsättningen 

finns en trygg mötesplats för unga hbtq-personer på  Södermalm.  

 

Stockholm är från och med 2019 förvaltningskommun för samiska och meänkieli. Det innebär nya och 

tydliga rättigheter för stockholmare med samisk eller tornedalsk bakgrund, i  linje med sverigefinnar. 

Vi välkomnar att förvaltningen har påbörjat ett arbete för att synliggöra de nationella minoriteterna i 

dagverksamheten för äldre, och att det inleds ett samarbete med andra stadsdelsnämnder, i dialog med 

de nationella minoriteternas organisationer, för att möta de ökade rättigheterna samt kartlägga behov 

och möjligheter inom förskola och äldreomsorg.  

 

Ökat fokus på lärande och rörelse i förskolan 

Vi fortsätter satsningen på att utbilda förskollärare till ledare för föräldrastödsprogrammet ABC som 

erbjuds alla föräldrar på Södermalm. Satsningen på att vidareutbilda barnskötare till förskollärare 

fortsätter. En viktig satsning görs nästa år på att öka den fysiska aktiviteten och utevistelser. Det 

projekt som genomfördes under förra året visade att de förskolor som hade en genomtänkt 

strategi/handlingsplan kopplat till utevistelse och fysisk aktivitet, där rörde också barnen på sig mer. 

Vi vet idag hur viktigt det är med fysisk aktivitet för alla och i synnerhet för barnen och att många 

barn idag rör på sig för lite. Vi ser fram emot att den fysiska aktiviteten ökar på våra förskolor och att 

alla barn får den fysiska aktivitet som de behöver.  

 

Förbättrad samverkan och fokus på att få ut personer i arbete 

Socialtjänsten på Södermalm gör ett viktigt arbete för många av våra mest utsatta medborgare. Under 

nästa år införs allvarssamtal inom 48 timmar med ungdomar som begått brott och samverkan med 

socialtjänst, polis, skola och fritidsverksamhet ska förbättras. Arbetet med att fortsätta höja kunskapen 

om våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck fortsätter. Vi kommer öka våra insatser 

nästa år så att fler nyanlända ska försörja sig själva efter etableringstiden. Detta är en stor utmaning 

och idag är det för få som kommer ut i egen försörjning, här behöver mer göras. I linje med stadens 

nya integrationspakt stärker även vi i Södermalm samarbetet med näringslivet för att fler nyanlända 

ska få möjlighet att leva självständiga liv samtidigt som fler arbetsgivare hittar den kompetens de 

behöver.  

 

Vi har haft underskott inom olika delar av verksamheten socialtjänsten och vi ser hur vi bland annat 

har fått fler dyra placeringar. Det är också viktigt att socialtjänsten ser över sina kostnader och hur 

förvaltningen kan arbeta på ett mer kostnadseffektivt och mer förebyggande sätt. Vi har haft 

underskott inom olika delar av verksamheten och vi ser hur vi bland annat har fått fler dyra 

placeringar. 

 

Bilaga § 7 - särskilt uttalande majoriteten
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Bilaga § 7 – särskilt uttalande (SD) 
 
 

SDN Södermalm  

2019-12-12 
Dnr: SÖD 2019/1460 

Ärende 7   
Christina Wallmark (SD) 

Ulf Wester (SD) 
 
 
Verksamhetsplan för SDN Södermalm 2020 
 
SU 
 

1. Sverigedemokraterna avstår från att delta i beslut 
 

2. Därutöver vill vi anföra följande: 
 
 
 

Ett förslag till verksamhetsplan och budget för Södermalms stadsdelsnämnd i linje med 
majoritetens budget i kommunfullmäktige har inkommit till stadsdelsnämnden. 
  
Sverigedemokraterna har presenterat en egen budget i kommunfullmäktige där vi redovisar 
vår syn på hur verksamheten för Stockholms stad bör prioriteras och hänvisar därför till 
denna för en utförligare beskrivning. 

 
Sverigedemokraterna avstår därför från att delta i beslut om verksamhetsplan för 
Södermalms stadsdelsnämnd 2020. 
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Bilaga § 7 – eget förslag (S) 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 7 

Budget och 

verksamhetsplan 2019 

Anders Göransson m.fl. S 

Förslag till beslut 

Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

Att därutöver anföra 

Vår vision är Ett Stockholm för alla. Där klyftorna minskar och 

sammanhållningen stärks. Den grönblå visionen handlar om valfrihet och sänkta 

skatter. Möjligheter för dem som har det bäst förspänt. Därför presenterar de 

grönblå en snål budget. För att kunna hålla nere skatten sparar de på förskolan och 

föreningslivet. Särskilt förskolan kommer få ett mycket tufft då den år då den lilla 

ökningen i praktiken är en minskning när ökade löner och hyror ska betalas. Det 

knapras på det gemensamma på ett sätt som långsiktigt vidgar klyftorna.  

Vi hade haft 38 milj. mer till verksamheten. Den Söderbo som tjänar 30 000 

kr/mån hade betalat 50kr mer i skatt. Nedan har ni en del av det vi velat göra:    

Förskolan 

a) 3% mer per barn istället för de 0,9% majoriteten föreslår

b) ökad grundbemanning

c) vegetarisk mat som norm med kött som möjligt tillägg (pilotprojekt)

Äldreomsorgen 

a) fika för alla på stadsdelens vård- och omsorgsboenden

b) ökad kontinuitet genom färre timanställningar

c) schemalagd reflektion inom hemtjänsten minst en timma per vecka

d) friskvårdssatsningar

Stadsmiljön (vad vi hade drivit) 

a. göra Eriksdalsbadet till en bad- och stadspark öppen året runt

b. skapa en Monteliusvägen 2.0

c. utveckla Jacob Mommas Park

d. lägga nytt konstgräs på fotbollsplanen i Droskan

Övrigt 

a. 50% fler feriejobb, totalt 1 020 st.

b. ytterligare 600’ till stadsdelens föreningsliv

c. rätten till heltid följs upp i verksamhetsplanen
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Bilaga § 7 – eget förslag (V) 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

2019-12-12 

Ärende 7 

Budget och verksamhetsplan för 

Södermalms stadsdelsnämnd 2020 

 

Birgitta Sevefjord m.fl. V 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta: 

- att avslå förvaltningens förslag till budget och verksamhetsplan 2020 

- att uppdra till förvaltningen att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och 

budget utifrån Vänsterpartiets reservation i kommunfullmäktige 

 

Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 

 

Vänsterpartiet har i sin budgetreservation i kommunfullmäktige föreslagit en skattesats på 

18,04 kr, dvs en höjning av skatten med 30 öre. Även med denna höjning har Stockholm 

fortsatt en av landets lägsta kommunalskatter. Vårt förslag ger hela 617,5 mnkr mer till 

stadsdelsnämnderna än den styrande majoritetens förslag. Det ger en pris- och 

lönekompensation på minst 3 procent och generella nedskärningar kan undvikas.  

 

För Södermalms del innebär Vänsterpartiets förslag en utökning av majoritetens budget med 

67,9 mnkr - pengar som så väl behövs för att stärka och utveckla bland annat förskola, 

socialtjänst och äldreomsorg. Nedskärningar som kallas ”effektiviseringar” eller 

”omfördelning” kan undvikas. Istället satsas på kvalitetsutveckling.  

 

Vi kan idag se att antalet äldre med psykosociala problem ökar; missbruk och hemlöshet är ett 

växande problem. Orosanmälningarna för barn och unga, inte minst för unga flickor, ökar 

kontinuerligt. Denna ökning är hela 30 procent sedan 2018. Även våld i nära relationer ökar. 

Om vi ska kunna möta denna negativa utveckling behöver både individ- och familjeomsorg 

samt socialpsykiatri få mer resurser.  

 

Ett annat område som behöver förstärkas är förskolan vilket bland annat den ökande 

sjukfrånvaron pekar på. I synnerhet gäller det gruppen barnskötare som har en sjukfrånvaro på 

8,2 procent. Bamse språkförskola (som är kommunövergripande) har haft oförändrat anslag i 

många år. Här tar man emot barn med kraftigt försenad tal- och språkutveckling.  

 

Andelen äldre 85+ ökar de närmaste åren vilket betyder att fler kommer att ha behov av 

särskilda boendeformer och mer kommunal omsorg. Idag kan vi se hur äldre 90+ får avslag på 
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Bilaga § 7 – eget förslag (V) 
 

vård-och omsorgsboende och hänvisas till hemtjänst dygnet runt. Det är Vänsterpartiets 

bestämda uppfattning att vård och omsorg om våra äldre behöver utvecklas – men det är inte 

vi politiker som ska säga hur utan det kan professionella tjänstemän och medarbetare göra.  

 

Vi ska peka ut riktningen och tillföra mer resurser och det är vad Vänsterpartiet gör i detta 

budget- och verksamhetsförslag.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

2019-12-12 

Ärende 10 

Christoffer Järkeborn m.fl., M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

Lars Rottem Krangnes, C 

Frida Bondesson, KD 

Förslag till beslut 

• Att öka budgeten för föreningsbidrag år 2020 med 70 000 kronor.

• Att fördela de extra pengarna enligt följande:

o Föreningen Södergården: 20 000 kronor

o Mäster Olofsgården: 20 000 kronor

o Föreningen Timmermansgården: 15 000 kronor

o Föräldraföreningen för fritidsverksamhet, Södermalmsskolan (Bunkern):

15 000 kronor

• Att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till beslut

• Att därutöver anföra:

För oss i den grönblå majoriteten är det viktigt att civilsamhällets arbete underlättas och 

stärks. Organisationer som ideellt bidrar till samhället med sitt engagemang ska ges goda 

förutsättningar för detta. Välfärden förenklas och förbättras av att civilsamhället tilläts vara 

med och ta ett större ansvar. Trots att det är ett tuffare ekonomiskt läge i år har vi prioriterat 

att höja föreningsbidragen med 70 000 kronor. Det innebär en ökning om drygt två procent 

jämfört med 2019. 

Vi har många fantastiska föreningar på Södermalm. De bedriver en uppskattad verksamhet 

som kompletterar nämndens kärnverksamheter. Detta stärker mångfald och valfrihet och är ett 

viktigt bidrag till en levande, trygg och inkluderande stadsdel. Också i år har det tillkommit 

nya lokala aktörer som ansöker om stöd. Det är en glädjande utveckling.  

Bilaga § 10 - eget förslag majoriteten
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Föreningsbidrag ska vara rättvisa och stärka föreningslivets viktiga roll i ett demokratiskt 

Stockholm. Därför är vi är positiva till att kommunstyrelsen i samarbete med berörda 

nämnder ska ta fram stadsövergripande riktlinjer för föreningsbidragen, utveckla en 

samordnad uppföljning och utreda digitaliserad hantering. Det främjar jämlika förutsättningar 

för föreningslivet och förenklar hanteringen för föreningarna och förvaltningen. Det gör även 

fördelningen rättvisare och besluten mer transparenta, samtidigt som det säkerställer att bidrag 

ges i enlighet med kommunens övergripande prioriteringar och fortsatt inte går till aktörer 

med odemokratiska värderingar.  

 

 

 

 

 

Bilaga § 10 - eget förslag majoriteten
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Bilaga § 10 – eget förslag (S) och (V) 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 10 

 Fördelning av föreningsbidrag år 2020 

Anders Göransson m.fl. S 

Birgitta Sevefjord m.fl. V 

Förslag till beslut

Demokrati är mer än att rösta en gång vart fjärde år. Vi måste göra det lätt för 

människor att mötas, göra saker tillsammans och utveckla samhällsdebatten och 

engagemanget. Ett sätt är att säkra billiga lokaler, särskilt för ungdomar. 

Det var den insikten som gjorde att vi ökade föreningsbidragen med 635 000 

kronor eller 25% under föregående mandatperiod. 

Med det sagt kan vi konstatera att i förvaltningens förslag ligger stödet kvar på 

samma nivå som förra året. Föreningarna hade behövt en uppräkning på cirka 

150 000 bara för att motsvara förändringen i konsumentprisindex. Urholkningen 

följer samma mönster som under 2006–2014 då Alliansen, efter en kraftig initial 

neddragning, låg kvar på samma nivå under hela perioden. Det var en mycket 

olycklig utvecklig då, det är en mycket olycklig utveckling nu.  

För att vända den här utvecklingen vill vi både ge mer pengar och indexera stödet, 

detta för att undvika den återkommande urholkningen. Och så här ser våra 

argument ut:   

Södergården/Mäster Olofsgården/Timmermansgården 

Lyfter vi blicken kan vi konstatera att gårdarna är en del av den demokratiska 

infrastrukturen. Därför är det viktigt att staden ger dem långsiktiga och rimliga 

förutsättningar att bedriva verksamheten. Skulle dessa mötesplatser försvinna är 

risken stor att det inte kommer att uppstå några nya ställen i stadsdelen. Så ser inte 

världen och Södermalm ut idag.  

Södergården har haft en fantastisk utveckling de senaste åren. De har ökat 

hyresintäkterna med 70% och medlemsantalet från drygt 200 till över 600. Det är 

en blandad verksamhet för alla åldrar och för alla möjliga typer av människor.  

De har skapat ett HBTQ-häng för unga som är en attraktion i hela regionen. De 

har utvecklat scenen för dem som lirar i band. Det är en klockren hemgård och 

fantastiskt mycket pang för de pengar de får från stadsdelen.   

Sida 62 (69)



 

 
 

 

2 (2) 

Samma logik gäller Mäster Olofsgården. Som förvaltningen påpekar är den 

verksamheten vi stödjer en del i en helhet. bland annat har verksamheten Dörren, 

som riktar sig till äldre ungdomar och unga vuxna varit en fantastisk miljö vad 

gäller blandningen av besökare. Hela staden har tagit Gamla stan i besiktning. Att 

lokalerna inte är fullt ut tillgängliga är förstås ett bekymmer. Det måste dock 

vägas mot värdet av en verksamhet i Gamla stan överhuvudtaget.  

 

Timmermansgården stöd har, efter en kraftig ökning 2015, legat stilla. Vi menar 

därför att denna höjning är på sin plats.  

 

Manuel - kontaktnät på eget språk 

Vi ställer oss tveksamma till förvaltningens resonemang om att de ska ta Manuels 

funktion. Särskilt olyckligt är det när de finns på plats på Södergården, i en 

fungerande verksamhet byggd på frivillighet. Synergierna är uppenbara.  

 

Sjöstadensföreningen Hammarby Sjöstad 

När vi beslutade om föreningsbidragen i januari 2019 så konstaterade vi att vi 

också hade velat att ge Snyggt och tryggt i Hammarby Sjöstad 200 000 men det 

faktum att de är en ekonomisk förening satte stopp.  

 

Nu finns möjligheten och vi vill därför genomföra denna satsning. Det är en 

förnyelse, vi får se var den leder, som vi tycker är väl värd att satsa på.  

 

Öppna förskolan i Sofia 

Efter flera år med sänkt stöd fick Öppna förskolan i Sofia förra året en höjning när 

politiken frångick förvaltningens förslag till beslut. Vi menar att denna höjning 

borde fortsätta. Tillgängligheten är ett bekymmer men är, precis som i fallet med 

Mäster Olofsgården, svår att hantera i historiska byggnader.  

 

 

 

 

Sida 63 (69)



Bilaga § 15 – särskilt uttalande (V) 
 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

2019-12-12 

Ärende 15 

Skateramp i Tanto 

 

Birgitta Sevefjord m.fl. V 

 

 

 

Särskilt uttalande 

 

Medborgarförslaget belyser behovet av skateramper i staden och samtidigt problemet med 

bristande jämställdhet inom skatevärlden då de ramper som finns domineras av killar. 

Vänsterpartiet håller med förslagsställaren om att det behövs fler platser i Stockholm där även 

tjejer kan skejta under trygga och trevliga former, inte minst på Södermalm. Vi uppskattar 

därför att förvaltningen tar med sig medborgarförslaget till sin idébank och har det i åtanke i 

samband med parkinvesteringsprojekt. Vi vill särskilt att jämställdhetsaspekten då ska tas i 

beaktning. 
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Bilaga § 17 – eget förslag (S) 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 17 

Utveckla demokratin - gör parkplanen 

tillgänglig för medborgarna! 

Anders Göransson m.fl. S 

Förslag till beslut

Att uppdra åt förvaltningen att tillgängliggöra stadsdelsparker, naturparker och 

naturområden på Google Maps. 

Det material förvaltningen tagit fram är en fantastisk vägledning till de allra 

finaste områdena för den som bor i eller besöker vår stadsdel. Det vore slöseri att 

inte tillgängliggöra parkplanen digitalt. Därför är det är glädjande att 

förvaltningen planerar olika insatser att sprida parkplanens innehåll. Idag är 

parkplanen svår att hitta och ännu svårare att läsa. Den som googlar Södermalms 

parkplan får upp stadens alla parkplaner. Genom ytterligare ett par klick når man 

fram till parkplanen, som är uppdelad i 16 olika delar. Inte helt lätt för 

medborgarna att hitta och ta till sig den informationen.  

I själva sakfrågan vill förvaltningen vill avvakta stadsledningskontorets arbete. Vi 

menar att Södermalm borde gå före. Vårt förslag är begränsat till de mest publika 

parkerna och ligger i linje med Digitaliseringsprogram Stockholms stad som lyfter 

den ständiga strävan efter förbättring som central och att det är viktigt ”att staden 

satsar på de verksamhetsutvecklingsprojekt och de förändringar som bäst 

använder digitaliseringen.”  

Ambitionen är att Stockholm ska vara världens smartaste stad 2040, det här borde 

kunna vara ett litet steg på vägen.     
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Bilaga § 19 – eget förslag (S) 

 

 

 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 19 

     Stockholms stads 

säkerhetsprogram 2020–2023 

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Förslag till beslut  

 

I programmet saknar vi ett resonemang kring hur medborgarna bidrar till säkerhet 

och trygghet i staden. Både i vardagen och vid särskilda händelser.  

 

I samband med terrorattacken vid Åhléns 7 april 2017 var det många 

stockholmare som erbjöd hjälp och stöd i sociala medier via 

hashtaggen #openstockholm. Liknande insatser gjordes vid den stora 

flyktingvågen 2015. 

 

Det var i många stycken en fantastisk manifestation som underlättades av de 

senaste årens tekniska utveckling. Medborgarnas frivilliginsatser gav Stockholm 

enorma resurser att hantera konsekvenserna av attacken.  

 

Det här är förstås inget vi kan räkna med. Allt var heller inte positivt. En del 

inlägg syftade snarare till att förvirra och skapa oro än att bidra till att klara krisen. 

Oavsett. Staden måste ha klart för sig hur den ska agera i sociala medier vid stora 

händelser. Det kan handla om en ev. mobilisering av resurser eller olika typer av 

reaktioner. Vad som sker på nätet och som en följd av det på gatan kan vara 

avgörande för hur vi klarar en kris.  

 

Majoriteten har valt att ta bort stycket om segregationens effekter på trygghet och 

säkerhet i den tidigare versionen av Stockholms stads säkerhetsprogram. Att 

blunda för vilka risker som sociala skillnader innebär kan försvaga stadens 

förståelse och beredskap för social oro. Man kan ställa sig frågande till varför 

majoriteten inte vill ta upp sociala skillnader och om det finns en koppling till 

nedskärningarna som görs på det förebyggande arbetet som till exempel förskola, 

skola och feriejobb till unga. De besparingar som majoriteten tror sig göra idag 

kommer att kosta staden ofantliga summor i framtiden när färre barn klarar 

kunskapsmålen och segregationen ökar. Stycket om segregationen bör återföras i 

programmet.   

 

I det nya förslaget är uppföljning och vilket ansvar nämnder och styrelser har 

borttagen. De flesta av stadens program, särskilt de som har antagits de senaste 

åren, innehåller stycken om uppföljning och ansvar. Det är något som nämnder 

och bolag uppskattar i och med att programmen blir tydligare med 

ansvarsfördelning och uppföljning.  
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Stycken som rör trygghet har plockats bort med motiveringen att det ska ingå i ett 

nytt trygghetsprogram. Tyvärr har vi inte sett något sådant program än. Det hade 

varit av värde att få både de ”nya” programmen på remiss – trygghet och säkerhet 

hänger ihop i stor utsträckning. Nu riskerar viktiga synpunkter som hade kunnat 

förbättra programmen utebli.     
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Bilaga § 20 – eget förslag (S) och (V) 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 20 

Rese- och mötespolicy för 

Stockholms stad 

Anders Göransson m.fl. S 

Birgitta Sevefjord m.fl. V 

Förslag till beslut

Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut samt att därutöver 

anföra följande 

Enligt policyn ska aktiviteter i första hand förläggas i stadens egna lokaler. Vi vill 

att definitionen av stadens egna lokaler också innefattar de hus som staden äger 

men som drivs av andra huvudmän. På Södermalm är hemgårdarna och 

Kristinehovs Malmgård tydliga exempel på den typen av lokaler.  

Sedan 1 juli 2017 gäller en ny lag om offentlig upphandling. Med den nya lagen 

förbättras möjligheterna att i samband med upphandlingar ställa krav beträffande 

anställningsvillkor. Det ger möjlighet att ställa krav på kollektivavtal, vilket 

Statens Inköpscentral (SIC) visat. Detta är en möjlighet som staden också borde 

utnyttja då Kollektivavtal skapar en stabilitet på arbetsmarknaden som gynnar 

både anställda och arbetsgivare, och i förlängningen hela samhället.  
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Bilaga § 21 – eget förslag (S) 

 

 

Södermalm 

2019-12-12 

Ärende 21 

Motion om att Stockholms 

stad ska ansluta sig till det 

globala FN-initiativet The 

Shift 

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Förslag till beslut 

att                       bifalla motionen 

 

att                       därutöver anföra 

 

Ett högt bostadsbyggande där det byggs fler hyresrätter med lägre hyror måste 

vara en av Stockholms viktigaste prioriteringar. Det gäller inte minst för unga 

människor. För det viktiga är inte att alla unga har råd att köpa en bostad. Det 

viktiga är att alla unga kan få en bostad utan att behöva köpa en. 

 

Vi välkomnar därför att förvaltningen i grunden ställer sig positiva till att 

Stockholms stad ska ansluta sig till det internationella FN-initiativet The Shift. 

Och att förvaltningen anser att det i staden redan idag pågår ett arbete som i stort 

ligger i linje med initiativet. Staden bör med det ansluta sig till initiativet för att 

även i framtiden säkra en inriktning där bostad ses som en rättighet och 

utförsäljning av allmännyttan förkastas.  
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